
Protokół Nr 3/2020 

z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego 

w dniu 22 kwietnia 2020 r. 

 

 

WAK.0012.3.4.2020 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

 Posiedzenie Komisji odbyło się w trybie zdalnym. Wiceprzewodniczący Komisji Piotr 

Choroś otworzył posiedzenie, witając członków Komisji i obecnych gości. Lista obecności 

radnych i gości na posiedzeniu stanowi załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przygotowanie Legionowskiego WOPR do sezonu letniego. 

4. Aktualna sytuacja epidemiologiczna na terenie powiatu legionowskiego. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący stwierdził wymagane kworum-  8 obecnych członków Komisji. 

Porządek posiedzenia przyjęty został jednogłośnie - 8 głosów za, głosów przeciwnych 

i wstrzymujących nie było. 

 

3. Przygotowanie Legionowskiego WOPR do sezonu letniego. 

 

Prezes Legionowskiego WOPR – Pan Krzysztof Jaworski, powiedział że w porównaniu do 

kwietnia ’2019, WOPR nie jest przygotowany do sezonu. Wynika to głównie z bardzo złej 

sytuacji finansowej jednostki. Na ten moment, jedyne pieniądze jakimi dysponuje WOPR, 

to fundusz z Powiatu Legionowskiego – kwota 30.000 zł. Nie ma dotacji z PZU, które zawsze 

były dla nas dużym wsparciem. Nie mamy pieniędzy na remont sprzętu wodnego, aby 

przygotować go do sezonu. Z wiadomych względów zawieszona jest działalność WOPR 

związana ze szkoleniami. Jest szansa na kwotę ok. 30.000 zł z Urzędu Marszałkowskiego, 

ale decyzji w tej sprawie jeszcze nie ma. Zła sytuacja finansowa jest spowodowana również 

tym, że nie są organizowane żadne imprezy na wodzie, jakie WOPR mógłby zabezpieczyć. 

Sytuacja jest skomplikowana, nikt nie potrafi odpowiedzieć na pytanie jak w tym roku 

będzie wyglądał sezon letni, nikt nie wie czy będą w ogóle otwarte plaże. W ubiegłym roku 

o tej porze, mieliśmy już zaplecze ratowników na sezon, w tym roku nic nie jest 

uzgodnione. Jeżeli decyzja o rozpoczęciu sezonu będzie zbyt późno, nie jestem w stanie 

zagwarantować, że zapewnimy ratowników na plaży.  

WOPR cały czas służy pomocą, dyżur jest pełniony przez ratowników społecznie, którzy 

mieszkają na miejscu. My jako kadra kierownicza, oczywiście w miarę możliwości jesteśmy 

wsparciem. Na wodzie jest coraz więcej ludzi, coraz więcej sprzętu jest wodowane. 

Obserwujemy tendencje zdecydowanie wzrostową i nasza działalność będzie coraz bardziej 

potrzebna. 

Na koniec Pan Krzysztof Jaworski opowiedział o akcji jaką WOPR od 25 dni prowadzi z 

wspólnie z harcerzami z Legionowa. Szyjemy maseczki - WOPR zapewnia zaplecze 

logistyczne, transport. Harcerze pomagają przy liczeniu i pakowaniu maseczek. Wspólnie 

rozwozimy maseczki do potrzebujących instytucji na terenie powiatu legionowskiego – DPS 

– y, przychodnie, firmę Diagnostyka. 

Przewodniczący zaproponował dyskusję w powyższym temacie. Nikt z obecnych osób na 



Komisji nie zabrał głosu. 

 

Pan Krzysztof Jaworski podziękował za zaproszenie i opuścił posiedzenie Komisji. 

 

 

4. Aktualna sytuacja epidemiologiczna na terenie powiatu legionowskiego. 

 

Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą do Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego, Pani Sylwii Patejuk o przedstawienie aktualnej sytuacji epidemiologicznej na 

terenie powiatu legionowskiego. 

Pani Sylwia Patejuk przedstawiła następujące dane. Na dzień 22 kwietnia na terenie 

powiatu legionowskiego mamy 49 osób z wynikiem dodatnim, z czego 21 osób wykonuje 

zawód medyczny – w tym 2 osoby na terenie powiatu legionowskiego, a 19 osób w 

Warszawie. 10 mieszkańców przebywa w szpitalach warszawskich, najmłodszy pacjent to 

8-letnie dziecko, natomiast najstarszy pacjent ma 93 lata. W grupie 65+ mamy 12 osób z 

wynikiem dodatnim. Najdłużej chorującą osoby z powiatu legionowskiego jest mieszkaniec 

gminy Jabłonna, który choruje od 26 marca. W grupie mamy 3 zgodny – są to osoby 

powyżej 80 lat.  

Podział osób chorujących z podziałem na gminy – stan na dzień 22 kwietnia br. przedstawia 

się następująco: 

- miasto Legionowo – 24 osoby z wynikiem dodatnim, w tym 2 zgodny; 

- gmina Jabłonna – 12 osób z wynikiem dodatnim, w tym 1 zgon; 

- gmina Nieporęt – 7 osób z wynikiem dodatnim; 

- gmina Wieliszew - 6 osób z wynikiem dodatnim; 

- gmina Serock – 0 osób z wynikiem dodatnim. 

PPIS powiedziała, że na terenie powiatu mamy 20 ozdrowieńców. Najwięcej osób w tej 

grupie jest z przedziału wiekowego 35 – 50 lat – 11 osób, najstarszy ozdrowieniec ma 79 

lat, najmłodszy 21 lat, z grupy 65+ miano ozdrowieńca uzyskały 3 osoby. 

Miano ozdrowieńców z podziałem na poszczególne gminy: 

- miasto Legionowo – 10 osób; 

- gmina Jabłonna – 4 osoby; 

- gmina Nieporęt – 4 osoby; 

- gmina Wieliszew – 2 osoby. 

Pani Sylwia Patejuk powiedziała, że każdy ozdrowieniec  przebywa na kwarantannie, 

ponieważ przez 7 dni może być jeszcze wirus wydalany z organizmu. Jest to też czas dla 

nas, abyśmy mieli możliwość przebadać osoby, które przebywały w jednym gospodarstwie 

z osobą chorą.  

Aktualnie na terenie powiatu legionowskiego przebywa 177 osób w kwarantannie, bądź 

izolacji domowej nałożonej decyzją Inspektora Sanitarnego, z podziałem na gminy: 

- miasto Legionowo – 73 osoby; 

- gmina Jabłonna – 32 osoby; 

- gmina Nieporęt – 36 osób; 

- gmina Wieliszew – 28 osób; 

- gmina Serock – 8 osób. 

Ponadto na terenie powiatu legionowskiego 300 osób przebywa w kwarantannie granicznej, 

która odbywa się poza inspekcją sanitarną. Osoby przebywające na takiej kwarantannie, 

są kwalifikowane do badań tylko w uzasadnionych przypadkach. 

Pani Inspektor powiedziała, że znacznie wzrosła liczba wykonywanych badań u osób 

wytypowanych przez inspekcję sanitarną, czyli u osób objętych kwarantanną i izolacją, 

wzrosła również liczba karetek pobierających. Pobór próbek do badania odbywa się przez 

24h/dobę. Aktualny problem z jakim się borykamy, to 24-godzinne opóźnienie poboru w 

stosunku do typowanej daty.  

Wiceprzewodniczący Piotr Choroś podziękował za wypowiedź Pani Sylwii Patejuk.  

Radny Jacek Szczepański zapytał, czy Sanepid dysponuje danymi, u ilu osób były pobrane 

próbki do badania. Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że może przygotować taki wykaz, 

ale tylko w odniesieniu do osób, które zostały wytypowane do badania i próbki zostały 

pobrane przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w odniesieniu do osób 

przebywających na kwarantannie, bądź izolacji. Natomiast mieszkańcy powiatu 

legionowskiego mają jeszcze inne ścieżki dostępu do badań, z których korzystają. Istnieje 



możliwość wykonania badań w sposób komercyjny. Mogą również udać się na oddział 

zakaźny i jeżeli są wskazania to lekarz ma możliwość bezpośrednio wydanie zlecenia na 

badanie. Ponadto personel medyczny ma też inną ścieżkę możliwości wykonania badań.  

W wyniku wykonania takich badań, Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny otrzymuje 

tylko informację o wyniku dodatnim uzyskanym przez pacjenta, nie zawsze otrzymuję dane 

o wyniku ujemnych takich badań.  

Radny Jacek Szczepański poprosił o przygotowanie i przesłanie takich danych. 

Radna Agnieszka Borkowska, zapytała czy Sanepid dysponuje informacją z jakich grup 

zawodowych oprócz medycznych są osoby z wynikiem dodatnim. Pani Inspektor 

powiedziała, że 1 osoba z wynikiem dodatnim to osoba, która obsługuje Szybkie Koleje 

Mazowieckie, natomiast w większości są to emeryci i zawody biurowe. 

Radny Piotr Choroś zapytał jaka jest możliwość wykonania testu przez osobę zdrową. Pani 

Sylwia Patejuk odpowiedziała, że jest już możliwość wykonania testu komercyjnie. Na 

stronie internetowej Sanepidu jest udzielona informacja odnośnie placówki w Warszawie, 

która wykonuje takie testy. Wykonanie takiego testu kosztuje prawie 600 zł. 

Głos zabrał Radny Zenon Kuska, który podziękował za sprawne działanie Sanepidu, w 

przypadku zgłoszenia podejrzenia zakażenia wirusem. 

Radny Piotr Choroś zapytał, czy zachorowania w powiecie są tendencją spadkową w 

odniesieniu do sytuacji sprzed kilku dni, tygodni.  Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, że to 

że wykonuje się teraz znacznie więcej testów, pozwala na szybsze wykrycie zachorowania 

i faktycznie w ostatnich dniach nie ma dużej tendencji wzrostowej. Pozytywną informacją 

jest również to, że w trybie ciągłym przybywa ozdrowieńców na terenie powiatu. 

Pani Sylwia Patejuk podziękowała na zaproszenie i opuściła posiedzenie Komisji. 

 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji Komisji . 

 

Brak projektów uchwał do zaopiniowania, będących w kompetencji Komisji. 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

 Protokół Nr 2/2020 z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego z dnia 19 lutego 

2020 r. został przyjęty bez uwag stosunkiem głosów: 8 głosów za, przy braku głosów 

przeciwnych i wstrzymujących. 

 

7. Wolne wnioski. 

Brak wolnych wniosków. 

 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji zamknął Wiceprzewodniczący Komisji Porządku Publicznego Piotr 

Choroś. 

 

  

Wiceprzewodniczący  

Komisji Porządku Publicznego 

 

Piotr Choroś 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Agata Szraga 


